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JAARVERSLAG 2022 

Het Bestuur  
Per eind 2022 bestond het Regiobestuur uit 8 personen t.w. 
A. Hoekstra     Voorzitter/Ledenraadslid 
R. van Gelder    Vice-voorzitter/Penningmeester 
C. van Veen    Secretaris 
D. Dessing    Manager Wedstrijdzaken 
A. Lussenburg     Manager Marketing, Communicatie & Sponsoring 
M. van Dam    Manager Sport 
A. van Reedt Dortland   Manager Jeugd 
T. Moesman    Manager Samenwerking FNRS/KNHS 

In 2022 zijn de volgende bestuurswisselingen geweest: 
M. Brouwer - Manager Recreatie, afgetreden geen opvolging. 
J. Duizendstra - forumlid Recreatiesport, afgetreden geen opvolging. 
C. van Veen - secretaris als opvolger van K. Witvliet 

Leden vertrouwenscommissie 
Dhr. W.J. de Groot 
Dhr. J.A. Spaan  
Dhr. J. de Vries 
Mw. E. Koopman (reservelid) 

Forumleden 
Wim Grens, Eventing  
Jolanda Leonhardt, Dressuur 
Laura van de Graaf, Springen  

Ledenvergadering: 
Op 16 mei 2022 vond de Voorjaars-ALV plaats en vervolgens op 14 november 2022 de Najaars-ALV. Beide 
vergaderingen vonden plaats in Het Wapen van Alblasserdam te Alblasserdam. Na een jaar vergaderen 
online was het fijn om weer fysiek bij elkaar te kunnen komen. 

Voorwoord Voorzitter (Arie Hoekstra) 
We kunnen terugkijken op een prima jaar 2022. 
Veel ging (heel) goed, veel ging beter. 
Dingen kunnen altijd nog beter. Maar het bestuur van de KNHS Regio Zuid-Holland kan snel schakelen en 
zoekt daarbij oplossingen in plaats van lastige onderwerpen groter te maken dan nodig. 
We proberen te leren van de veelal “gratis aangereikte verbeterpunten”. 
Dank voor de onderlinge samenwerking, blijf scherp! 
Kijkend naar ontwikkelingen in het “paardensportlandschap” zijn er best veel onderwerpen die onze 
aandacht vragen. Uiteraard blijft een mooie toekomst met en voor onze paarden en pony’s topprioriteit. 
Binnen onze regio hebben wij daar oog voor en we proberen goed aan te haken bij het beleid van de KNHS 
in Ermelo. 
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Maar -nadrukkelijk- vragen wij een ieder die, op welke wijze dan ook, betrokken is bij de paardensport, om 
zelf ook initiatief en verantwoordelijkheid te nemen. Laten we de negativiteit van een kleine groep mensen 
ombuigen naar positiviteit bij een grote groep mensen. 

Het afgelopen jaar hebben we afscheid genomen van bestuursleden. Daar tegenover mochten we Chantal 
van Veen welkom heten als secretaris. Hartelijk dank -ook op deze manier voor jullie instemming met de 
wijzigingen. 

Met heel veel plezier kijken we terug op de Vrijwilligersavond in 2022. Het betreft hier vrijwilligers die op een 
min of meer vaste basis met de managers van ons bestuur samenwerken. We hebben het dan over ruim 40 
mensen, waar we absoluut niet zonder kunnen. Hartelijk dank aan iedereen die ons helpt om zaken geregeld 
te krijgen. Applaus voor jullie allemaal. 
Op naar een TOP 2023! Veel leesplezier met de bijdragen van de bestuurders en de foraleden aan ons 
jaarverslag 2022. 

Hartelijke groet, 
Arie Hoekstra 
Voorzitter KNHS Regio Zuid-Holland. 

Juryzaken en Opleidingen (Mirjam van Dam) 
De licentieperiode voor officials was vanwege COVID met een jaar verlengd, dus werden er in 2022 door het 
ROP (Regionaal Opleidings Punt) meerdere bijscholingen dressuur georganiseerd. Deze werden zeer goed 
bezocht door zowel B/L, M als Z/ZZL juryleden. Tevens hebben wij een aantal juryleden uit andere regio’s 
ontvangen, zodat ook zij alsnog aan hun bijscholingspunten konden voldoen. Het ROP heeft daarmee weer 
zeer goed werk afgeleverd en tevens feedback gegeven over hoe we de bijscholingen in de toekomst nog 
beter kunnen organiseren en om onze juryleden nog meer op één lijn te krijgen.  

In 2021 werd er door onze regio al een mooie basis gelegd met de inzet van toezichthouders en deze lijn is 
door getrokken in 2022. Wel blijft het voor verenigingen een uitdaging om op elke wedstrijd zowel een official 
als toezichthouder te kunnen regelen. De opleiding tot toezichthouder die in het najaar van 2022 is gestart 
had in onze regio zo’n 25 deelnemers (niet enkel uit Zuid-Holland) en zij zijn allen inmiddels inzetbaar als 
toezichthouder. De oproep aan de verenigingen om iemand aan te melden voor de cursus op kosten van 
onze regio heeft helaas nog maar een handjevol reacties gekregen. Ben of ken je iemand binnen je 
vereniging die zich als toezichthouder zou willen inzetten laat het ons dan alsnog weten! We kunnen dan 
binnen de regio weer een nieuwe opleiding starten. 
Bijscholingen voor de springjuryleden werden in het verleden vaak centraal in Ermelo verzorgd, maar door 
goed contact met de afdeling Opleidingen van de KNHS is onze regio ook onder de aandacht gekomen. 
Naar aanleiding van die contacten gedurende het jaar werd begin 2023 een bijscholing rondom de 
beoordeling van rijstijl georganiseerd in Schipluiden. 
De foraleden hebben vanuit hun disciplines weer de nodige input gegeven en ook dit jaar zijn er weer kleine 
en grote veranderingen in de reglementen doorgevoerd. Heb je input of vragen voor onze foraleden dan 
staan zij altijd voor je klaar! 

Wim Grens heeft ruim op tijd aangegeven dat in 2023 zijn maximale termijn als forumlid Eventing erop zal 
zitten en wij zoeken een goede opvolger voor hem. 
Het ‘Start met Starten’ initiatief is heel enthousiast begonnen met een aantal leuke en vooral jonge 
deelnemers. Er zijn veel vragen gesteld aan officials, de deelnemers hebben ook veel vragen van elkaar 
beantwoord en de eerste resultaten op wedstrijden zijn ook al behaald! Door persoonlijke omstandigheden 
kon de afsluitende dag in samenwerking met Jong KNHS helaas niet doorgaan, maar de opzet is zeker voor 
herhaling vatbaar. 
Ik kijk terug op een jaar waarin er gelukkig weer veel dingen terug naar ‘normaal’ zijn gegaan, maar tevens is 
er ook weer veel veranderd! Laten we gezamenlijk de sport in een positief daglicht houden en ik wens 
iedereen veel sportieve successen (op elk niveau!) toe in het aankomende jaar! 
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Wedstrijdzaken (Diana Dessing) 
Het jaar 2022 betekende voor de Wedstrijdcommissie een nieuwe start! 

Na alle Corona beperkingen was er in 2022 weer van alles mogelijk en konden we gelukkig weer beginnen 
met de organisatie van de indoor regiokampioenschappen, dit keer zonder stormen en andere slechte 
weersomstandigheden. 

Na lang discussiëren is besloten geen selecties meer uit te schrijven in de districten maar alleen nog een 
regiokampioenschap middels open inschrijving, zoals dit al jaren bij de pony dressuur en het springen 
gehanteerd wordt. Voor de wedstrijdcommissie was het best even aftasten, echter vanuit het veld kwamen 
alleen maar positieve reacties! 

De regiokampioenschappen zijn terdege geëvalueerd en zullen met een paar kleine aanpassingen een 
vervolg gaan krijgen. 

Vanwege het vervallen van de district kampioenschappen zijn de afgelopen zomer de 
regiokampioenschappen ook op dezelfde wijze georganiseerd, door middel van vrije inschrijving.  

Hierbij zijn op zaterdag de selecties verreden en waren op de zondag de finales van alle klassen. Deze zijn 
ook geëvalueerd en voor aankomend jaar wordt de opzet iets aangepast. Ook hier hebben we alleen maar 
positieve reacties gekregen. 

De Herfstmeeting was een groot succes, goede selecties in de districten en een prachtige volle dag met een 
spetterend einde. Heel fijn dat hier altijd zoveel animo voor is. 

Na geluiden uit het veld hebben we de kalendervergaderingen weer nieuw leven in geblazen door deze 
online per district te houden. Voor de dressuurkalender meldden redelijk wat verenigingen zich aan, de 
online bijeenkomst voor het springen werd helaas matig bezocht. 

Marketing, communicatie & sponsoring (Anita Lussenburg) 
In 2022 is er weer flink gecommuniceerd in Zuid-Holland. Dat is vooral via de online kanalen gebeurd. 

Facebook 
We begonnen het jaar met 8901 pagina likes voor de Facebookpagina van de regio Zuid-Holland. 
Gedurende 2023 heeft Facebook de ‘nieuwe pagina ervaring’ ingevoerd en de achterkant van Instagram en 
Facebook geïntegreerd. Daardoor wordt het aantal volgers van de pagina nu leading (in plaats van page 
likes). KNHS regio Zuid-Holland heeft per 1 januari 2023 9414 volgers. Daarmee zijn we nog altijd op 
Facebook de grootste regio.  
Het bericht over het nieuwe dressuurproevenboekje en de wijziging van de proefnummers heeft in 2022 met 
een bereik van 13.686, 561 clicks op links en 213 interacties het best gepresteerd. 

De Facebookpagina van Jong KNHS Zuid-Holland begon 2022 met 1894 pagina likes. Inmiddels zijn dat 
2107 pagelikes en/of 2251 volgers. Het meest succesvolle bericht was wederom de bekendmaking van de 
JONG KNHS ZH competitie met een bereik van 5965 en 223 interacties. 

Instagram:  
Aan het begin van 2022 had ons Instagram account 2963 volgers, per 1 januari 2023 zijn dat er 3394.  Er 
zijn afgelopen jaar 128 berichten op het Instagram account geplaatst. In de loop van 2023 is een consistente 
branding van de berichten ingevoerd.  
De reel van een meisje met een veulentje heeft het best gepresteerd. Het bericht kreeg 6039 weergaven en 
415 likes. In het algemeen geldt dat reels het beter doen dan foto’s. 
Jong KNHS ZH had begin 2022 969 volgers op het Instagram account daar zijn per 1 januari 2023 1278 
volgers. 

Website 
Afgelopen jaar zijn er 96.214 bezoeken aan onze website gebracht (+26% t.o.v.  2021). Zij bezochten 
252.101 pagina’s op onze website, dat is 29% meer dan in 2021. De grootste pieken in bezoeken waren in 
de maand juli tijdens de regiokampioenschappen en in het voorjaar de indoor regiokampioenschappen.  
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De meest bezochte pagina’s was de startlijsten/uitslagen pagina (startpagina naar alle startlijsten en live 
uitslagen).  
In 2022 kwamen 19.934 bezoeken via Social Media, waarvan 17.897 via Facebook, 1972 via Instagram, 51 
via Instagram stories (12 via LinkedIn, 2 via Snapchat) 
19.647 bezoekers kwamen via Google search op de website.  

YouTube  
Ons YouTube kanaal heeft 60 video’s waarvan 2 nieuwe eigen filmpjes dit jaar. Dit jaar hadden we geen 
webinars zoals in Corona tijd. 
Er is afgelopen jaar 9146 keer naar content op ons YouTube kanaal gekeken, dat is een stijging van 290% 
t.o.v. 2021.  Het meest bekeken in 2022 zijn de filmpjes van Indy Schneider uit 2020 en 2021. Er zijn 120 
mensen geabonneerd op ons YouTube kanaal (16% meer dan 2021) 

Nieuwsbrief & mailings 
Er zijn in 2022 drie nieuwsbrieven uitgestuurd naar de (870) mailadressen van de aangesloten verenigingen, 
FNRS maneges en de mensen die zich via website of Facebookpagina hebben geabonneerd op de 
nieuwsbrief. De open rate verschilt sterk per uitgave, de nieuwsbrief van maart had de hoogste open rate 
46,3%, de nieuwsbrief in december de laagste met 33,2%. 
Daarnaast zijn er nog een aantal specifieke mailings aan sportaanbieders gestuurd o.a. vanuit de 
wedstrijdcommissie, de uitnodigingen voor CHIO Zuid-Holland Cup en een mailing vanuit recreatie over de 
ruiterpaden aan sportaanbieders. 

Persberichten en publicaties  
Er zijn in 2022 in totaal 9 persberichten verstuurd, allen over de resultaten van de regiokampioenschappen. 
Door in de persberichten de woonplaatsen van de Zuid-Hollandse paardensporters mee te nemen (winnaars 
kampioenschappen) worden berichten doorgeplaatst in regionale media. KNHS NL heeft slechts enkele van 
onze berichten doorgeplaatst op de landelijke KNHS pagina.  

Overige zaken: 
• Er is een sponsorplan geschreven 
• De live uitslagen tijdens de regiokampioenschappen op de website worden veel bezocht 
• Er is een TikTok account aangemaakt met 8 volgers 
• Er is een achterwand om prijsuitreikingen te voet meer uitstraling (op de foto’s) te geven 
• De mascotte verlevendigt de pony kampioenschappen (en de vrijwilligersbijeenkomst) 
• Er is verslaggeving gedaan om jubilerende verenigingen in het zonnetje te zetten 

Jong KNHS (Anton van Reedt Dortland) 
We hebben met het Jong KNHS Zuid-Holland een heel leuk jaar gehad in 2022. We hebben de derde editie 
van de Jong KNHS Zuid-Holland Dressuurcompetitie georganiseerd en we hebben voor het eerst een Jong 
KNHS Zuid-Holland Springcompetitie georganiseerd. Allebei deze competities hebben onwijs goed uitgepakt 
met blije deelnemers, mooie sport en veel mooie wedstrijden. Wij willen onze dank uitspreken naar de 
verenigingen die alle selectiewedstrijden hebben georganiseerd, naar de Develruiters waar beide finales 
verreden zijn, de vrijwilligers die ons fantastisch hebben geholpen met de competities en naar al onze 
fantastische sponsoren zonder wie het niet mogelijk geweest zou zijn om zulke mooie prijzen te kunnen 
weggeven tijdens de competitie. We zijn blij dat we op deze manier de jeugd meer uitdaging kunnen geven 
in het rijden van wedstrijden en kijken uit naar de volgende editie. 

Binnen het team heeft Mabel van Gemerden in 2022 ons team helaas verlaten. Dankzij Mabel’s enorme 
toewijding is onder andere de eerste editie van de Jong KNHS ZH Spring Competitie zo’n enorm succes 
geworden. Mabel, heel erg bedankt voor je fantastische bijdrage en succes met alle andere avonturen. Er is 
een aantal teamleden bij gekomen, namelijk Tess Verkade en Anique van Westerop die het team zijn komen 
versterken en waarmee we nu volop bezig zijn met alle voorbereidingen voor 2023. 

Samenstelling van Team Jong KNHS Zuid-Holland: 
Anton van Reedt Dortland is de teamleider van het Jong KNHS ZH. Inez van Waalwijk van Doorn focust zich 
op de deelnemers van de Jong KNHS ZH Competitie. Isabella Noija is de secretaris van de groep samen 
met Tess Verkade. Roos van Egmond specialiseert zich samen met Lara Brouwer in het springen. Daarnaast 
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doen Roos van Egmond en Anique van Westerop de social media. Luca Pijfers is de penningmeester binnen 
het Jong KNHS ZH en Beau-Justin Hagenstein ondersteunt en helpt het Jong KNHS ZH waar nodig. Met zijn 
allen zijn we bezig met de sponsoring. 

Samenwerking FNRS/KNHS (Tim Moesman) 
Na twee rumoerige Corona jaren komt er in 2022 weer meer ruimte om dingen te organiseren en wordt het 
weer een stuk makkelijker om bij elkaar te komen en door te pakken op zoek naar een goede aansluiting 
tussen KNHS en FNRS.  
Waar in 2021 nog veel input van verenigingen en ondernemers geleverd moest worden voor Bixie & Friends 
is het programma in januari 2022 gelanceerd met als doel de breedtesport nog meer te verbreden en de 
instap naar de wedstrijdsport toegankelijker te maken voor iedereen. Op mijnknhs voor verenigingen en 
FNRS bedrijven worden alle tools voor dit programma aangeboden en er zijn meerdere webinars 
georganiseerd om Bixie & Friends te begrijpen en te implementeren. 
Landelijk is in 2022 gerealiseerd om uit bijna elke KNHS-regio een FNRS afgevaardigde te krijgen die vanuit 
zijn regio mag praten met KNHS Nederland in het Platform Hippische Ondernemers. Hierdoor krijgt de 
KNHS steeds inzicht welke kant ze op kan om meer te kunnen bieden aan leden zonder eigen paard. Hieruit 
is het het PIP team (partners in paardrijden) ontstaan, het team dat zich inzet voor om de ondernemers en 
verenigingen te ondersteunen in de wirwar van de werkorganisatie van de KNHS. Hun hoofdtaken zijn 
gericht op Bixie & Friends, zit en springcompetitie,  helpen bij een betere ondersteuning en begeleiding van 
F -officials en de manegeinstructeur. Het doel is om in 2023 dit te bewerkstelligen. 
Al met al weer een jaar waar we zien dat de samenwerking FNRS KNHS portefeuille steeds meer 
bekendheid krijgt en waar ook steeds meer gebruikt en gezien wordt, waardoor je ziet dat beide organisaties 
elkaar steeds meer gaan begrijpen en waarderen. Zowel op regionaal als op landelijk niveau. 

Recreatie (Anita Verloop) 
Het belang van lekker buitenrijden wordt steeds groter in het kader van welzijn van paard en ruiter. Dankzij 
(financiële) hulp van de provincie kunnen de faciliteiten voor het buitenrijden in Zuid-Holland worden 
verbeterd en uitgebreid. Inmiddels zijn de bestaande ruiter/menpaden opgeknapt en opgenomen in een 
digitaal platform, zowel in die van de provincie als van KNHS (www.buitenrijden.nl ). 
Er zijn in de afgelopen jaren nu 4 ruiterknooppuntennetwerken aangelegd t.w. in Van Dixhoorndriehoek 
(gemeente Westland en Rotterdam), Meijendell (gemeente Wassenaar), Zegerplas (gemeente Alphen a/d 
Rijn) en in Land van Esch (gemeente Hoeksche Waard). Dit laatste netwerk is ook geschikt voor menners! 
Eind 2022 is subsidie aangevraagd bij de provincie om het netwerk verder uit te breiden door gemeenten 
Westland, Rotterdam, Hoeksche Waard en Voorne Putten. Hopelijk kan daar in 2023/2024 uitvoering aan 
gegeven worden. 
Met gemeenten Goeree-Overflakkee, Den-Haag, Wassenaar en Kaag & Braassem hebben gesprekken 
plaatsgevonden om de mogelijkheden van een ruiter/mennetwerk te gaan inventariseren. 
Goede samenwerking met natuurorganisaties en terreinbeheerders is essentieel om de bestaande ruiter/
menpaden en -routes te behouden voor het buitenrijden. In 2023 zal daar verder vorm aan gegeven worden. 

Eventingforum (Wim Grens) 
2022 was een Eventing-jaar met ups-and-downs. 
In Moordrecht werd in april één van de weinige jeugdwedstrijden georganiseerd. Het lijkt er echter op dat het 
leeftijdsgebonden sportaanbod een stille dood is gestorven. 
De overige wedstrijden in onze regio vonden gewoon plaats, helaas de beroemde wedstrijd in 
Leidschendam voor de laatste keer. In de toekomst zal het terrein niet meer beschikbaar zijn. 
In het najaar heeft een team klasse L-paarden deelgenomen aan het KNHS-kampioenschap in Oudkarspel. 
Ondanks dat er een goede teamspirit was en iedereen naar behoren presteerde, zat een teammedaille er dit 
jaar helaas niet in. 
Dit verslag sluit ik af met het uitspreken van de hoop dat 2023 een succesvoller eventing-jaar zal worden. 

Springforum (Laura van de Graaf) 
Het SpringForum is in 2022 vijf keer bij elkaar gekomen en communiceert daarnaast over verschillende 
onderwerpen met elkaar via email.  
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Leeftijdsgericht sportaanbod  
We willen de pilot jeugdrubrieken onder de aandacht blijven brengen bij de verenigingen, zodat de KNHS 
hier in 2023 een besluit over kan nemen. Het doel van de jeugdrubrieken is het sporten met leeftijdsgenoten. 
In de jeugdrubrieken staat de leeftijd van het kind centraal en niet de grootte van de pony/het paard. 
Reglementswijzigingen  
In het springen zijn de klassen aanduidingen in naamgeving aangepast naar de hoogtes en er zijn lagere 
hoogtes toegevoegd om de instap voor de springruiters te vergemakkelijken.  
De communicatie verliep in een aantal stappen. In eerste instantie gericht op wedstrijdorganisaties en 
KNHS-verenigingen, waarvoor twee online vragenuurtjes zijn opgezet om vragen te stellen aan de KNHS. 
Aansluitend zijn de reglementswijzigingen en uitleg gedeeld op sociale media. Vervolgens is er een online 
bijscholing opgezet voor KNHS-officials; op 14 juni een toelichting op veelgestelde vragen en gelegenheid 
voor het stellen van vragen fysiek in Ermelo, en online via Teams. 
Maandelijks opzegbaar abonnement voor de startpas.  

Deze aanvulling op de bestaande startpassen is een eerste stap in het goedkoper en meer flexibel maken 
van startpassen, een langgekoesterde wens van vele ruiters. De pilot duurt tot 1 april 2023.Het aantal 
springstarts is dit jaar in het 3e kwartaal met 4.000 starts gestegen. Ruiters hebben positief gereageerd op 
de lagere rubrieken en het springabonnement.  
Pilot 1.45 rubrieken  
In de nieuwe reglementen wordt de 1.45 rubriek toegevoegd als nieuwe klasse. Tijdens de pilot zijn ook 1.40 
parcoursbouwers ingezet om 1.45 parcoursen te bouwen. 

Strafpunten voor tijdsoverschrijding  
De KNHS had begin 2022 de FEI reglementswijziging overgenomen om 1 strafpunt per begonnen seconde 
te geven. Na invoering van de regel kwamen hierop vanuit de breedte- en de nationale sport veel negatieve 
reacties, omdat de regel in de praktijk te veel ongewenste gevolgen leek te hebben. Hierop heeft het 
Springforum de regel direct via een ingelaste vergadering geëvalueerd en is het advies gegeven aan diverse 
gremia om de regel terug te draaien. Dit advies is als besluit overgenomen door het KNHS bestuur. Vanaf 1 
juni gelden de volgende regels: * Bij overschrijding van de toegestane tijd van het parcours (incl. barrage op 
stijl) krijgt de combinatie 1 strafpunt voor iedere 4 seconden of begonnen 4 seconden. 

Besproken voorstellen reglementswijzigingen voor 2023 
Uitsluiting in het parcours bij 20 hindernisfouten  
Om het dierenwelzijn nog beter te kunnen bewaken en juryleden ook een handvat te geven om te kunnen 
optreden als een combinatie in de ring teveel hindernisfouten maakt wordt het voorstel uitgewerkt om per 1 
april 2023 bij een maximaal aantal hindernisfouten een combinatie automatisch uit te sluiten. Besloten wordt 
uitsluiting bij 20 strafpunten opgelopen in het parcours (tijdstrafpunten worden niet in acht genomen). 

Benaming juryleden 
Jurylid springen B t/m ZZ wordt jurylid springen Breedtesport. (Bevoegdheid om te jureren van 0.30 t/m 1.35 
+ 1 rubriek 1.40 op een Breedtesportwedstrijd)  
Jurylid categorie 1 (t/m 150m) wordt jurylid springen Nationaal. (Bevoegdheid om te jureren van 0.30 t/m 
1.50 op Breedtesport- en Nationale wedstrijden.)  

Dressuurforum (Jolanda Leonhardt-Glimmerveen) 
Paardenwelzijn. 
Acceptatie vanuit de maatschappij.  
Het voortbestaan van onze dressuursport. 

We kunnen er niet omheen en daarom terugkerende en belangrijke topics tijdens de vergaderingen van het 
dressuurforum. Blijft de paardensport een Olympische sport? Mogen we over 10 jaar nog paardrijden? 
Zonder acceptatie vanuit de maatschappij is er geen toekomst... 
In deze context zijn tijdens onze vergaderingen de volgende zaken ter sprake gekomen: 

- Toezichthouders bij het losrijden. 
Niet altijd een populaire maatregel. Niet bij organisaties en soms niet bij juryleden die deze taak voorlopig 
nog een aantal keer verplicht moeten vervullen. Gelukkig zijn er veel personen bereid om de opleiding tot 
toezichthouder te volgen. Hopelijk zijn er de komende jaren voldoende toezichthouders beschikbaar. 
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- Geen 3-jarige paarden meer op wedstrijden. Ook niet altijd populair, maar naar onze mening horen deze 
jonge paarden nog lekker thuis, zonder alle bijbehorende druk op wedstrijden. 

- Kritisch de reglementen, dressuurproeven en harnachementsgids bekijken. Wat is toegestaan en 
acceptabel en wat is eigenlijk niet oké, en moet eruit? 
Er is door het dressuurforum over deze zaken al veel nagedacht. Zo mag er bitloos gereden worden t/m ZZ-
licht, mag je zonder sporen rijden en ook gewoon op trens t/m Grand Prix. De neusriem mag niet te strak. 
Een paard moet de kans krijgen om tussen 2 proeven even op adem te komen. En tonglepels worden niet 
meer toegestaan. 

Regio Zuid-Holland  
Chantal van Veen - secretaris

Jaarverslag 2022 !  van !7 7


